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Geachte leden van de raad, 
 
In Q1 2024 heeft het college u toegezegd om eind 2024 opnieuw de stand van zaken van de 
duurzaamheidslening te bekijken, zodat we inwoners tijdig kunnen voorbereiden over het 
voortbestaan van de Duurzaamheidslening.  
 
Het college is verheugd u te melden dat het budget toereikend is om de lening aan inwoners 
voorlopig aan te kunnen blijven bieden. In deze raadsinformatiebrief legt het college u graag de 
stand van zaken van de Duurzaamheidslening voor. 
 

Wat is de Duurzaamheidslening? 
Inwoners kunnen voor het verduurzamen van hun bestaande woning via de gemeente een 
lening aanvragen bij de Stichting Volkshuisvesting Nederland (SVn) van maximaal 25.000 
euro tegen gunstige voorwaarden en rente. Met deze lening kunnen inwoners bijvoorbeeld 
een warmtepomp, zonnepanelen, isolatie en energiezuinige ventilatie financieren. 

 
Waarom de Duurzaamheidslening? 
In het coalitieakkoord is nadrukkelijk opgenomen dat we inwoners en organisaties 
stimuleren om ook echt met maatregelen aan de slag te gaan door het aanbieden van 
subsidies en uitbreiden van leningen.  Om onze ambities van het Duurzaamheidsprogramma 
te behalen en om invulling te geven aan de energietransitie is de Duurzaamheidslening een 
belangrijk middel, waarmee we inwoners een zetje tot verduurzaming geven. Isoleren is de 
eerste stap in de energietransitie. Het hebben van een gunstige lening helpt hen om de stap 
te nemen. Daarmee geven we als gemeente ook duidelijk aan dat we dit belangrijk vinden en 
onze bijdrage hierin hebben.   
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Budget in 2025 toereikend 
Met de budget impuls van juni 2023 in de Duurzaamheidslening kunnen we langer vooruit dan 
voorzien. De energiecrisis heeft een piek in aanvragen veroorzaakt tussen september 2022 en maart 
2023. In lijn met de landelijke tendens zien we een daling in het aantal aanvragen in 2024 (cijfers 
tot en met oktober 2024)1. Het totaal bedrag van de verstrekte leningen is daarmee weer 
genormaliseerd.    
 

 
Grafiek 1: Het totaal van aangevraagde leningen in aantallen per jaar. 
 

 
Grafiek 2: Het totaal van aangevraagde leningen in euro's per jaar. 
 
 

 
1 https://nos.nl/artikel/2542137-vraag-naar-zonnepanelen-warmtepompen-en-isolatie-daalt-
hard 

https://nos.nl/artikel/2542137-vraag-naar-zonnepanelen-warmtepompen-en-isolatie-daalt-hard
https://nos.nl/artikel/2542137-vraag-naar-zonnepanelen-warmtepompen-en-isolatie-daalt-hard
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Daling in aanvragen voor zonnepanelen, stijging in aanvragen thuisbatterij 
Zonnepanelen 
Door de aankondiging van het vervallen van de salderingsregeling per 1 januari 2027 en het 
invoeren van terugleverkosten zien we in lijn met de landelijke tendens een enorme terugval in het 
aantal aanvragen voor zonnepanelen. Doordat er geen btw meer gerekend wordt op zonnepanelen 
voor particuliere woningeigenaren en door de landelijke verminderde vraag zijn ook de kosten voor 
het aanschaffen van zonnepanelen aanzienlijk lager. De daling in het aantal aanvragen voor 
zonnepanelen werkt dus dubbel in het totaal verstrekte leningen in euro’s; minder aanvragen en 
lagere bedragen die aangevraagd worden voor zonnepanelen.  
 

Wat is de salderingsregeling voor zonnepanelen? 
Deze regeling stelt inwoners in staat om de zelf opgewekte stroom die ze niet direct 
verbruiken, terug te leveren aan het elektriciteitsnet. Deze teruggeleverde stroom wordt 
vervolgens verrekend met hun totale stroomverbruik. 

 
Wat zijn terugleverkosten? 
De kosten die een inwoner betaalt voor elektriciteit die een inwoner zelf opwekt, maar niet 
direct gebruikt en daardoor teruglevert aan de leverancier. Hoe hoog de terugleverkosten 
zijn, hangt af van de hoeveelheid stroom die teruggeleverd wordt, de leverancier en het 
contracttype die de inwoner heeft afgesloten. 

 

 
Grafiek 3: Het totaal aantal aangevraagde leningen voor zonnepanelen per jaar. 
 
Thuisbatterij 
In de afgelopen paar maanden is een toename te zien van aanvragen voor een thuisbatterij. Dit ligt 
in lijn met de aandacht voor het wegvallen van de salderingsregeling en de invoering van 
terugleverkosten. 
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Meer glasaanvragen, overige isolatie stabiel en afname warmtepompen 
Het aantal aanvragen voor isolatie door het vervangen van glas en kozijnen is nagenoeg verdubbeld 
in het afgelopen jaar. Daarmee zien we dat inwoners willen isoleren en zo besparen op hun 
energieverbruik.  
 
Andere isolerende maatregelen zoals vloer-, dak- en muurisolatie, blijven redelijk gelijk. 
De aanvragen voor een warmtepomp zijn afgenomen. 
 

Jaar 
Zonne- 
panelen 

Gevel-  
isolatie 

HR-
glas 

Dak-  
isolatie 

Vloer-  
isolatie 

Lage 
tempe-  
ratuur 
verwar-  
ming 

Warmte-  
pomp 

HR-
(combi) 
ketel 

<11-7-2014 387 11 34 9 21 2 23 1 
2014 33        
2015 37        
2016 63  10  2    
2017 28 2 5 1 2  2 2 
2018 100 2 3 1 3  2 1 
2019 128 8 15 4 5 1 2 2 
2020 147 7 12 3 4 1 2 2 
2021 102 7 13 3 9 1 2 1 
2022 99 9 23 1 13 1 20 1 
2023 99 7 24 5 7 2 19  
2024 60 7 21  8 1 6  
Eindtotaal 1283 60 160 27 74 9 78 10 

Tabel 4: Het totaal aantal aangevraagde maatregelen. 
 
Verwachting aantal aanvragen Duurzaamheidslening  
Naar verwachting blijft de Duurzaamheidslening ook populair in 2025. Enerzijds door de gunstige 
voorwaarden voor de lening en anderzijds door het vriendelijker aanvraagproces van de 
Duurzaamheidslening dan de Energiebespaarlening van het Warmtefonds. 
 
Blijft dit budget toereikend in 2025?  
Als we er vanuit gaan dat het aantal aanvragen in 2025 op het niveau van 2024 blijft, dan is het 
huidige restant budget van de Duurzaamheidslening (bestedingsruimte € 540.000) en de aflossing 
en rente die elke maand terugvloeien in het fonds, voldoende om in 2025 de Duurzaamheidslening 
voort te zetten. 
 
Aan het eind van 2025 bekijken we opnieuw de stand van zaken, zodat we inwoners tijdig kunnen 
voorbereiden over het voortzetten van de Duurzaamheidslening.   
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Het college gaat er vanuit u hiermee voldoende te hebben geïnformeerd. 

Met vriendelijke groet, 
burgemeester en wethouders van Alphen aan den Rijn, 
de secretaris,                                     de burgemeester, 

drs. M.H.J. van Kruijsbergen MBA        mr.drs. J.W.E. Spies 


